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HÚSVÉT 2. VASÁRNAPJA                          B év     1 – 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 4,32-35 – 1Jn 5,1-6 – Jn 20,19-31 

Jézus megjelenik Tamásnak 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

 

Szentmise bevezetése 

 

Szeretettel köszöntöm a Testvéreket, mindazokat, akik vasárnapról vasárnapra itt vannak! 

Szeretettel köszöntöm vendégeinket, szeretném, ha ma - Irgalmasság vasárnapja lévén - 

megtapasztalnák az Irgalmas Rend karizmáját, a hospitalitást, ami vendégbarátságot jelent. 

Azt szeretnénk ezzel a karizmával kifejezni, hogy mindenki, akivel találkozunk, helyet kap 

mindenekelőtt a szívünkben, de helyet kap a templomunkban, helyet kap, ha kell a 
kórházunkban, helyet kap az otthonunkban. Ez a karizma az ember karizmája. 

Mindegyikünknek az a hivatása, hogy irgalmas lélekkel tartozzunk össze egymással, 

befogadjuk egymást, helyet adva szívünkben a másik embernek. 

Tartsunk bűnbánatot, tisztítsuk meg az életünket, hogy valóban egymást elfogadva, egymás 
életének boldogságáért munkálkodjunk.  

 

Könyörögjünk 

Örökké Irgalmas Istenünk, te lángra lobbantod a neked szentelt nép hitét, amikor évről-évre 

visszatér húsvét ünnepe. Növeld kegyelmedet, amelyet megadtál nekünk. Add, hogy 

méltóképpen megértsük, milyen csodálatos, hogy megtisztultunk a keresztvíz által, 

újjászülettünk a Szentlélekből és elnyertük a megváltást Krisztus vére árán, aki Veled él és 
uralkodik a Szentlélekkel egységben Isten mindörökkön örökké.                        +  A M E N  + 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 

Húsvét utáni napokat éljük. Fontos üzenete van húsvét 2. vasárnapjának, a nyolcadik napnak. 

Tudatosítsuk magunkban azt, hogy Isten és ember kapcsolatának egy új korszaka kezdődik. 
Ez a nyolcadik nap ennek az útnak, ennek az új elindulásnak a kezdete. Mit jelent ez, mi az 

üzenete számunkra ma, 2000 évvel később?  
Két történetet hallottunk az evangéliumban. Jézus megjelent az apostoloknak és ismét 

megjelent nekik, amikor Tamás is velük volt. 

  
Az emberek szívében megszületik a feltámadás hite 

Ezek a megjelenések nem csupán Jézus igazolása miatt fontosak. Ő előre mindent 
megmondott és minden úgy történt, ahogy azt megmondta. Nagy kísértés, hogy az ember, 

amikor ezeket a szentírási részeket olvassa, akkor erre gondol. Valójában a hit születéséről 
van szó. Jézus megjelenése abból a szempontból nagyon fontos, hogy az emberek szívében 

megszületik a húsvéti hit, a feltámadás hite. 

 

A feltámadás hite sokak életének a meghatározója lesz. 

A feltámadás hite formálja és alakítja a világot,  

nemcsak a vallás arculatát, hanem a társadalom arculatát is. 

 

Amikor békéről beszélnek, akkor a békének is vallásos jelentőséget, vallásos értelmet 
tulajdonítanak. A béke sokkal több annál, mint amiért például a békeharcosok harcolnak. 
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Itt nem csupán Jézus megjelenése a döntő, amely őt igazolja, 
hanem a hit születéséről van szó, 

amely Isten és ember új kapcsolatának kezdete! 

 

Nagyon jellemző Tamás magatartása  
Sokan magukra ismerhetnek benne. Ő egy igazi ember, aki ezen a földön él és számára 
nagyon fontos a tapasztalat. De azt is láthattuk, amikor a hit fölgyullad szívében, akkor már 

sokkal kevésbé fontos számára a tapasztalat. Jézus a sebeit mutatja Tamásnak. Az igazságügyi 

orvos szakértők is a sebekből következtetnek tényekre, eseményekre. Tamás Jézus sebeit 
megérintheti, de nem tudjuk, hogy megérintette-e, valószínűleg nem, mert ő akkor már 
egészen más emberré vált, hiszen látta Jézus sebeit. Ebből sok mindenre lehetne 
következtetni. 

 

A feltámadási hit megszületésének előzményei az emberekben 

Mi az üzenet? Vannak emberek, sokan, akik szívesen hallgatják Jézust, Mesternek mondják, 

rajonganak érte, úgy beszél, mint soha senki, megragadja őket, szívesen vannak vele, követik. 
Ezekben az emberekben van egy bizonytalanság is. Lelkesednek Jézusért, de egyfolytában azt 

tapasztalják, hogy az írástudók, a farizeusok kikezdik Jézust. Ezek zsidó emberek, ott van 

szívükben a vallásukkal kapcsolatos számtalan előírás. Jézus mintha mindezen túllépne. Ez is 
nagyon-nagy lelki trauma lehetett az emberek számára.  

 

Egyrészt Jézus üzenete mindennél fontosabb számukra.  

Másrészt ott vannak ezek a zavaró tényezők:  
a vezetők magatartása Jézussal kapcsolatosan  
és az ő származásukból, vallásos gyakorlatukból adódó korlátok, törvények, előírások, 
amiket egyfolytában hallanak ebben az időszakban is.  
 

A feltámadás hitének megszületése az apostolokban 

Az apostolok azt tapasztalják, hogy most valami történik. Az apostolok is ugyanahhoz a 

közösséghez tartoztak, de azzal szembesülnek, hogy itt valami történik. Találkoznak Jézussal 

és minden megváltozik bennük.  

 

Megértik, hogy Jézus művét folytatniuk kell. 
Rádöbbennek arra, hogy ezt az üzenetet tovább kell adniuk.  

Jézushoz elkötelezetten csatlakoznak! 

Vállalják, hogy az Ő követei lesznek! 
Semmit, semmit nem tesznek ez elé! 

 

Valójában a hit, a feltámadási hit születésével találkozunk! 

 

A kérdés az, hogy az embereknek ez a hite hogyan jelenhet meg, hogyan lehet jelen ebben a 

világban? Ők ebben a helyzetben, találkozásaikban azt is megértették, hogy ez a hit nem 
csupán Jézus tanítása, nem csupán egy tan, hanem az életük változott meg. Ettől kezdve az ő 
életük jellé lesz az emberek számára! 

A mai vasárnapon két nagyon fontos jelet kapunk, amik megmutatják a hívő ember jelenlétét 
ebben a világban. 

 

Az egyik jel: a hívő ember békéje! 
A másik jel: az a rejtett törvényszerűség,  

         ahogy formálódik és alakul - jó esetben - a hívő közösség!  
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Az egyik jel: a hívő ember békéje! 

Az egyik jel a béke megjelenítése ebben a világban, amiért annyira aggódunk. A gondolkodók 

mindig összekapcsolják a békét a vallással is, mert a béke több mint e világi érték!  

 

Jézus nem véletlenül mondja: „Az Én békémet adom nektek!” 

 

Nem azt a békét adom, amit a világ kínálhat, amit a világ adhat nektek. A világ ajánlatának 

azzal a furcsaságával találkozhattunk: békeharc. Harcról legfeljebb csak olyan értelemben 

beszélhetünk, hogy az embernek önmagával kell megvívnia a harcát. 

 

Jézus békessége, Jézus békéje erkölcsi! 
 Betölti az életet, meghatározza az életet! 

 

A világ békéje azért kétes, mert e világi programokat hirdet, e világi céljai vannak. Jézus 

békéjét Isten országához kötjük, ami ezen túl van. A világ gyengesége éppen abban áll, - és a 

békeharc is ehhez a gondolathoz kapcsolódik, - hogy ami ezen, az e világin túl van, az ellen 

harcolnak. A világ békéje az ellen harcol, ami a földi célokon túl van!  

 

Jézus azt tanítja, hogy mindent adjunk oda a békéért.  

Ezért mindent érdemes odaadni, mert  

az ember számára legfontosabb a lelki béke! 

Semmivel nem helyettesíthető! 
 

Nem egyszerű az embernek erre eljutni, mert ez a világ csábító. A pénz csillog, az étel ízes, a 
gyümölcs zamatos, a virág illatos. Nem könnyű az embernek megharcolni a maga harcát 
ebben a világban, de Jézus azt mondja, ezért mindent érdemes odaadni. Amikor azt mondja: 

„Salom”, ez sokkal több annál, mint az, hogy jó napot. Ne engedjük Jézusnak ezt a 

köszöntését, jó kívánságát egyszerűen ilyen szintre jutni.  
 

Ez azt jelenti, hogy az ember mindazok fölött van, 
ami bizonytalanságot jelenthet ebben a világban! 

 

A világ e világi békét kínálgat. Amikor az ember találkozik a betegséggel, amikor az ember 

anyagilag ellehetetlenedik, amikor az ember a politikai csatározások játékszerévé lesz, akkor 

kiderül, hogy az e világi béke homokra épít.  

Az a béke, amit Jézus kínál így fejezhető ki: a húsvéti ember hite. Kézzelfoghatóbban: az 
ember élete az Isten kezében van. Az a béke, amit Jézus mond, az annak az embernek 

ajándék, aki fölismerte azt, hogy az Isten kezében jó helyen van.  

 

„Jó nekem Uram, a te kezedbe esni! Soha ne is engedj más helyet keresni!” 
A húsvéti hitű ember hitét így fejezi ki, 

hogy az életét Isten kezébe helyezi! 

 

Ez számára biztonságot jelent mind azon változásokkal szemben, amik nap mint nap érnek 

bennünket, amik igen-igen sokszor a magunk állhatatlansága miatt szakadnak ránk. 

 

Ez az egyik jel, ami ezt a ma született húsvéti hitet megjeleníti 
ebben a magabiztos, önmagát túlértékelő emberi világban. 

Ez az a küldetés, amit a hívő ember elvállal Jézus Krisztustól: 
ennek a békének megjelenítése a bizonytalankodó, a bajban lévő emberek számára! 
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A másik jel: az a rejtett törvényszerűség, 
         ahogy formálódik és alakul - jó esetben - a hívő közösség! 

Ez a jel talán még izgalmasabb. Elgondolkodtató, hogy vajon hogyan, miféle törvények 

szerint szerveződik annak az első jeruzsálemi egyházközségnek az élete, ahogy hallottuk: 
 

Mindenük közös volt, senki nem nélkülözött.  

A szegényeknek lehetőségük volt arra, hogy érvényesüljenek.  
A nélkülözők kielégítést nyertek. Van erre e világi magyarázat?  
Az emberek féltékenykedve, irigykedve nézték őket: 
„Nézzétek, hogy szeretik egymást!” 

 

Közéjük, abba a közösségbe kívánkoztak, hogy ahhoz a közösséghez tartozhassanak. Van a 

világon egyetlen közösség, amely ilyen elvek alapján szerveződik? Egyetlen magyarázata van 
ennek, az a hit, ami akkor született meg a szívükben, amikor Jézussal találkoztak. Amikor az 

ember Jézussal találkozik, akkor a hit ilyen cselekedetekre képes. Gondoljanak csak az 

emmauszi tanítványokra, akik szomorúan mentek Jeruzsálemből Emmausz felé, mint egy 
temetésen résztvevő két ember. Amikor találkoznak Jézussal, akkor minden megvilágosodik 
és látják az élet értelmét.  

 

A másik jel, az élő hit jele ebben a világban: a megosztás! 
Javaink megosztása nélkül nincs emberi közösség, 

keresztény közösség még kevésbé! 

 

A birtoklás nagy lehetőség, de nagy rabszolgaság is. Ezt a helyzetet csak valamilyenfajta 
korlátozás oldhatja fel. A birtoklásból adódó gondokat, problémákat ez a korlát oldhatja fel, 

amit itt mondtunk: megosztani! 

 

Testvérek! Erre felfigyelt a világ.  

Ez valóban egy új lehetőséget kínál az embereknek!  
Ma, 2012-ben Isten és ember új kapcsolatának rendszere épül ki! 

Az emberek Jézussal találkozva hitre jutnak! 

Ennek a hitnek jelei vannak: a béke és a javak megosztása! 

Ha a küldetésünket komolyan gondoljuk 2012-ben, 

- mi, akik magunkat hívőnek mondjuk, mi, akik itt vagyunk a szentmisén, - 
akkor ezekkel a kérdésekkel szembesülni kell! 

 

Akkor van remény arra, 
hogy már innen is más emberként megyünk ki 

és van remény arra, 
hogy ezeket az értékeket mindazoknak megmutatjuk, akikkel találkozunk! 

 

+  A M E N  + 

 

 


